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Protokół Nr 14/2021 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej 

w dniu 28 września 2021 r. 
 
Miejsce posiedzenia: Biuro Rady Miejskiej  
Obecni wg załączonej listy. 
 
 
Tematyka posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia, w tym: 

- przyjęcie protokołu z poprzedniej Komisji. 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta Białogard i miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Białogard – druk A, 

b) w sprawie wysokości opłat z tytułu korzystania ze żłobków utworzonych przez Miasto 
Białogard oraz warunków częściowego zwolnienia od ponoszenia opłat – druk B, 

c) w sprawie ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej oraz inwestycji towarzyszącej, 
obejmujących budowę zespołu budynków mieszkalnych wielorodzinnych i budynku 
handlowo-usługowego – druk C, 

d) w sprawie wprowadzenia na terenie miasta Białogard bezpłatnej komunikacji miejskiej 
– druk D, 

e) w sprawie uprawnień do bezpłatnych i ulgowych przejazdów autobusami komunikacji 
miejskiej na terenie miasta Białogard oraz rodzajów dokumentów poświadczających 
uprawnienia do korzystania z tych przejazdów – druk. E, 

f) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2021 – druk F, 
g) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na lata 2021-2031 

– druk G. 
 3. Sprawy różne. 
4. Zamknięcie posiedzenia.              
                                 
Ad 1 

Posiedzenie o godz. 1400 „otworzył i prowadził” Przewodniczący Komisji – Paweł 
Szyszlak. Komisja przyjęła protokół z ostatniej Komisji oraz przedstawiony porządek, głosując: 
za-5  (jednogłośnie).  
 

   Ad 2  

Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące projekty uchwał: 
b) w sprawie wysokości opłat z tytułu korzystania ze żłobków utworzonych przez Miasto 

Białogard oraz warunków częściowego zwolnienia od ponoszenia opłat – druk B, 
     Przedstawiła: Naczelnik Wydz. Edukacji Marta Grabczyńska  
 
Głos w dyskusji zabrali: 
P.Szyszlak – pytał o stawkę obecnie obowiązującą w  żłobku? 
Naczelnik – wyjaśniła, że opłata za pobyt w żłobku wynosi 185 zł, a maksymalna wysokość 

opłaty za wyżywienie wynosi  10 zł a w rzeczywistości jest to 6,50 zł.  
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P.Szyszlak – pytał skąd wynika proponowana stawka za wyżywienie w kwocie 15 zł? 
Naczelnik – wyjaśniła, że stawka  jest związana z tym, że w żłobku „Gryfuś” nie ma zaplecza 

kuchennego i będzie tam zorganizowany catering. Stawka 15 zł została ustalona ze 
względu na obawy, że może dojść do wzrostu kwoty ustalonej przez dostawcę. 

P.Szyszlak – stwierdził, że w nowym żłóbku nie ma kuchni a stawka jest 2 razy wyższa. Radny 
pytał dlaczego, skoro okrojono koszty pracownicze? Przewodniczący Komisji pytał jaka 
będzie różnica w opłacie za żłobek? 

Naczelnik – wyjaśniła, że przy założeniu, że nie będzie żadnych ulg i pełnym wyżywieniu 
opłata na ul. Kochanowskiego wyniesie 441 zł a na ul. Kołobrzeskiej 525 zł. Opłata stała  
nie będzie zwracana a tylko opłata za wyżywienie po zgłoszeniu przez rodzica 
nieobecności dziecka. Różnica opłat będzie zniwelowana, bo żłobek przy ul. 
Kochanowskiego ma inaczej liczone koszty z uwagi na udział w kosztach funkcjonowania 
wspólnie z przedszkolem. Żłobek rządzi się innymi prawami, bo są inne dotacje 
i subwencje. Corocznie korzystamy z programu „Maluch+” i dostajemy dotacje na nowo 
powstałe miejsca w żłobku.  

J.Leszczyk – stwierdził, że zmieniono filozofię naliczania opłaty z kwotowej na procentową. 
Inflacja średnio wynosi 5%. Radny był zwolennikiem, aby nie iść na całość  na 15 zł tylko 
podnieść do kwoty 12 zł. 

Z-ca Burmistrza – dodatkowo uzasadniała stawkę 15 zł w związku z obowiązującą stawką 
z cateringu w przedszkolu przy SP nr 1, gdzie kwota wynosi 13,50 zł. Ponadto mogą dojść 
koszty transportu śniadań, obiadu i podwieczorku. 

Przewodniczący Rady – powiedział. że radny J.Leszczyk porównywał ceny do gmin 
ościennych a Warszawa ma bezpłatne żłobki. Odnośnie składania ofert proponował, aby 
składać z terenu miasta i okolic. Radny proponował, aby połączyć przetarg dla szkół, by 
uzyskać mniejszą ofertę. Może w ramach CUW takie przedsięwzięcie zrobić. 

Sekretarz - zwrócił uwagę, że w § 6 jest zapis, iż uchwała podlega publikacji i czas zastosowania 
stawek będzie od 1 stycznia 2022 r. 

Przewodniczący Rady – powiedział, że procedurę można rozpocząć po podjęciu przez Radę 
uchwały a umowy podpisać jak zostanie opublikowana. 

J.Leszczyk – pytał czy nasz żłobek mógłby poszerzyć ofertę? 
Naczelnik – wyjaśniła, że Przedszkole gotuje dla 250 dzieci z przedszkola i 70 ze żłobka a tu 

kwestia kolejnych 100 posiłków. 
M.Smoliński – pytał ile uczęszcza dzieci przedszkolnych w SP Nr 1? 
Naczelnik – odpowiedziała, że 19 dzieci. 
M.Siwek – stwierdził, że zakładana podwyżka do 15 zł to poważna kwota, aż 50% wzrostu.  
Naczelnik -  stwierdziła, że dyrektor zabezpiecza się, bo wiadomo jak rosną obecnie koszty.  
Sz.Jonko – stwierdził, że to tylko górna granica, która nie świadczy o opłacie za wyżywienie 

a jedynie dopuszcza taką stawkę. 
    
Przewodniczący Komisji – poddał pod głosowanie wniosek radnego J.Leszczyka, aby w  § 4 
stawka maksymalna opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku wynosiła 12 zł. 
Wniosek przegłosowano: 

za-3, przeciw-0, wstrzymało się-2. Wniosek przeszedł. 
Po wyczerpaniu głosów Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie w/w projekt 

uchwały z poprawką. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały z poprawką głosując: 

za –3, przeciw-0, wstrzymało się-2. 
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c) w sprawie ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej oraz inwestycji towarzyszącej, 

obejmujących budowę zespołu budynków mieszkalnych wielorodzinnych i budynku 
handlowo-usługowego – druk C, 

     Przedstawili: Wnioskodawca Sz.Jonko i Prezes Zarządu Belawe Sp. z o.o. Jan Bednarko  
 
Głos w dyskusji zabrali: 
P.Szyszlak – pytał dlaczego czekali aż 2 lata i co zmieni uchwała? 
Prezes – poinformował, że uchwała  stwarza  możliwość złożenia projektu do Starostwa o 

pozwolenie na budowę. Cały czas był podnoszony argument niezgodności ze studium, co 
opisano w koncepcji zalewowej krok po kroku. 

Z-ca Burmistrza -  stwierdziła,  że projekt uchwały nie wykazuje zgodności ze studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. Projekt nie jest 
parafowany przez radcę prawnego. Mają dobre intencje, bo wyszli z inicjatywą złożenia 
wniosku o zmianę studium.  Pismem z 20.07.2021 r. pytano czy firma Belawe jest 
zainteresowana mieszkalnictwem. W sierpniu 2021 r. firma wniosła o zmianę studium 
na zabudowę wielorodzinną. 

J.Leszczyk – powiedział, że niech Wojewoda sprawdzi projekt uchwały. 
Sz.Jonko – stwierdził, że radca prawny mówił, że uchwała w sprawie ul. Moniuszki jest 

niezgodna z prawem a do tej pory jej nie zakwestionowano. Na terenach zalewowych 
można budować za zgodą Dyrektora Wód   Polskich mimo, że jest niezgodne ze studium. 
Radny złożył wnioski do studium ale nie otrzymał po roku czasu żadnej odpowiedzi.  

P.Szyszlak – pytał czy mają jakieś doświadczenie w budownictwie? 
Prezes – odpowiedział, że Spółka Belawe wybudowała Lidl.                       

 
Po wyczerpaniu głosów Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 

za –1, przeciw-0, wstrzymało się-4. 
 
d) w sprawie wprowadzenia na terenie miasta Białogard bezpłatnej komunikacji miejskiej 

– druk D, 
Przedstawił: w imieniu Komitetu inicjatywy uchwałodawczej radny Tomasz Strząbała  
 
Głos w dyskusji zabrali: 
M.Siwek – pytał jakie są wpływy ze sprzedaży biletów? 
Z-ca Burmistrza – wyjaśniła, że ważne jest pozbawienie Spółki ZKM wpływów z tytułu usług 

opodatkowanych. Dopóki jest trwałość projektu to nie powinniśmy zwalniać z zakupu 
biletów.                

M.Siwek – powiedział, że projekt zakłada zwolnienia dla młodzieży szkolnej i emerytów z 70 
lat na 65 lat.  

P.Szyszlak – stwierdził, że to dobry pomysł, aby zwolnieni zostali wszyscy uczniowie. 
J.Leszczyk – poruszył sprawę zagrożenia w korzystaniu z ulg przez osoby bezdomne. 

 
Po wyczerpaniu głosów Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 
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Komisja zaopiniowała negatywnie w/w projekt uchwały głosując: 
za –0, przeciw-1, wstrzymało się-4. 

 
e) w sprawie uprawnień do bezpłatnych i ulgowych przejazdów autobusami komunikacji  
     miejskiej na terenie miasta Białogard oraz rodzajów dokumentów poświadczających 

uprawnienia do korzystania z tych przejazdów – druk. E, 
 

W wyniku braku głosów Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie w/w projekt 
uchwały. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 
za –2, przeciw-0, wstrzymało się-3. 

 
a) w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta Białogard i miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Białogard – druk A, 

     Przedstawiła: Zastępca Burmistrza Karolina Siwek  
 

W wyniku braku głosów Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie w/w projekt 
uchwały. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 
za –5 (jednogłośnie). 

 
f) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2021 – druk F, 
     Przedstawiła: Skarbnik Miasta Iwona Kubiak  
 
Głos w dyskusji zabrali: 
Przewodniczący Rady – pytał czy udało się osiągnąć oszczędności  na zakupie materiałów? 
Sekretarz – odpowiedział, że CUW nie nadzoruje efektów edukacyjnych. 
J.Leszczyk – pytał czy w projekcie rewitalizacji terenów przy ul. Zaułek Drzewny był tylko 

jeden brzeg zaplanowany a resztę ze środków Miasta? 
Sekretarz – odpowiedział, że projekt unijny dot. jednej strony. 
 

Po wyczerpaniu głosów Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie w/w projekt 
uchwały. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 
za –5 (jednogłośnie). 

 
g) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na lata 2021-2031  

– druk G. 
     Przedstawiła: Skarbnik Miasta Iwona Kubiak  

 
W wyniku braku głosów Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 

za –5 (jednogłośnie). 
 

Po wyczerpaniu dyskusji zakończono w/w punkt. 



5 
 

Ad 3  

W sprawach różnych głos zabrali: 
M.Siwek – pytał kiedy przecinamy wstęgę na Zaułku Drzewnym? 
Sekretarz  - odpowiedział, że na koniec listopada.  Na 2022 rok została do realizacji przystań 

kajakowa, Urząd Miasta i ścieżka rowerowa. 
M.Smoliński – proponował zamieścić w centrum Miasta mapę ze ścieżkami rowerowymi. 
Przewodniczący Rady - pytał o punkt przesiadkowy przy dworcu PKP i realizację toalety? 
Sekretarz – odpowiedział, że będzie poczekalnia a toaleta jest za kasami w Biedronce. 
 

Po wyczerpaniu dyskusji zakończono w/w punkt. 
 
Ad 4 

Po wyczerpaniu tematyki o godz. 1600 zakończono Komisję. 
Protokołowała: M.Zimmer 
 

         Przewodniczący Komisji 

               /-/ Paweł Szyszlak 


